
Verslag stadsronde El 
Rama

Onderwerp In gesprek met de viceburgemeester van El Rama

Portefeuillehouder Wethouder Damsma

Programmanummer 1 Bestuur en dienstverlening

Behandelend ambtenaar AWJ Roona
Telefoonnummer: 043-350 7112
bert.roona@maastricht.nl

Doel van de bijeenkomst Maastricht heeft een stedenband met de stad El Rama in Nicaragua. De 
evaluatie van deze stedenband is in het voorjaar aan de Raad gepresenteerd. 
Eind november brengt de vice-burgemeester (vice alcadesa) van El Rama
Rosa Maria Castillo een bezoek aan Maastricht vergezeld door Willian Oniel 
Toledo Urbina contactpersoon in het stedenband project. Door in gesprek te 
gaan krijgt de Raad een goed beeld van de wijze waarop in Rama tegen de 
stedenband wordt aangekeken. 
Er zal dan ook een korte film gepresenteerd worden van de ontwikkelingen.

In die week is in Centre Ceramique een kleine fototentoonstelling ingericht 
over El Rama.

Vorm bijeenkomst Ronde tafelbijeenkomst 

Wie neemt uiteindelijk het
besluit? 

Het College

Verloop voorgaande 
proces

In het voorjaar is de evaluatie van de stedenband door het college van B&W 
aan de Raad aangeboden.

Inhoud Maastricht heeft al vele jaren een stedenband met de stad El Rama. 

Van de raadsleden wordt 
gevraagd

Zich te informeren

Worden er extra partijen 
uitgenodigd voor de 
stadsronde

Ja, Stichting stedenband El Rama

Voorzitter Mevr. A. van Ham

Secretaris Mw. J. Goossens

Locatie Raadzaal

Tijdstip 17:00 uur

Fractiewoordvoerders De heren Erckens (SPM), Smeets (PVM), Jongen (D66), Hoen (MV), Bonder 
(SP), Kamal (SP), Krabbendam (GL), Es Sadki (PvdA), Van Lune (PvdA), 
Gorren (CDA)

Genodigden Mevr. Rosa Maria Castillo,  dhr. Willian Oniel Toledo Urbina (contactpersoon 
voor de stedenband vanuit El Rama); dhr. Houben van Stichting stedenband El
Rama - Maastricht. 

Samenvatting en 
afspraken

Vice burgemeester Castillo dankt voor de uitnodiging en de ondersteuning. 



Er worden twee filmpjes over het leven in El Rama, 
Nicaragua, getoond. Te zien is de kinderarbeid in 
steengroeves en op cacaoplantages. Duidelijk wordt 

hoe kinderarbeid voorkomen kan worden door de vicieuze cirkel te doorbreken 
door kinderen in de gelegenheid te stellen naar school te gaan en door 
fairtrade producten te kopen.

Het aantal inwoners van El Rama is 60.000. Bijna 2.000 kinderen volgen 
onderwijs. Daarnaast worden 3.200 kinderen als risicokinderen gezien en zij 
krijgen begeleiding van de stichting. De ouders worden dan ook begeleid.

Op de vraag over de invloed van de regering in het algemeen en de 
Sandinisten in het bijzonder op kinderarbeid en onderwijs wordt geantwoord 
dat de stedenband niet politiek is en dat dat de stedenband sterk maakt.

De wensen voor de toekomst zijn het ondersteunen van de structurele groei 
van bedrijven en het verder aanwakkeren van de lokale economie. 

Wat is bereikt tot nu toe als gevolg van de stedenband? 
 Verbetering van het onderwijs. Er zijn nu 34 scholen met ieder 35-40 

leerlingen. 
 Verbetering van de infrastructuur.
 Versterking lokale economie, door de verbetering van productiesystemen 

en versterking van co operaties. Hierdoor is een overeenkomst met Ritter 
sport gesloten. 

Nu is de potentie aanwezig om uit te groeien tot agriculturele regio.

Er is een groot belang voor het behouden van de stedenband. Voor wat betreft 
de toekomst van de stedenband zou het fijn zijn als er nog meer kennis, 
ervaring en mensen uitgewisseld kunnen worden en bedrijven willen co-
investeren.
Wethouder Damsma zegt dat de uitwisseling gebeurt op basis van gelijkheid. 
We leren van elkaar. De bedoeling is dat steeds wat minder geïnvesteerd 
wordt.

Vice burgemeester Castillo zegt dat stad gaat groeien. Het is een stad met een
visie. Steeds meer ondernemers zullen banden hebben met Maastricht. Het 
culturele niveau gaat verder omhoog. Er komt voldoende onderwijs en voeding
voor de kinderen en gezinnen. En elektriciteit voor elk gezin.

Voor het volgen van de ontwikkelingen wordt verwezen naar de website van de
gemeente El Rama en de stichting.

Vice burgemeester Castillo en de heer Toledo Urbina danken de raad voor de 
gastvrijheid en de gelegenheid om over de stad te spreken.

Toezeggingen n.v.t.

Advies aan het presidium n.v.t.




